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Mil² spoluobļan®, 

 

obrac²m se k v§m v nejmagiļtŊjġ²m, nejcitlivŊjġ²m obdob² v roce. V ļase, kdy 

bilancujeme, rozj²m§me, pŚipravujeme se na nejhezļ² sv§tky roku. PŚesto 

bych se chtŊla p§r slovy vr§tit k ud§lostem letoġn²ho podzimu. 

Ģivot n§s stav² pŚed rŢzn§ rozhodnut² a j§ jedno z nich uļinila, kdyģ mŊ 

Ladislav Kratochv²l oslovil, abych kandidovala v komun§ln²ch volb§ch. 

Protoģe situace pŚed volbami byla trochu dramatick§, m²sty nepŚ²jemn§, mŊla 

jsem velkou radost, ģe vŊtġina z v§s ned§ na populistick® Śeļi a svĨmi hlasy 

ocenila t®mŊŚ dvan§ctiletou pr§ci Ladislava Kratochv²la v roli m²stostarosty a 

starosty, JiŚ²ho Papeģe jako m²stostarosty a ostatn²ch zastupitelŢ, spravuj²c²ch 

obec v tomto obdob². ChtŊla bych vġem jmenovanĨm podŊkovat za pr§ci a 

ļas, kterĨ obci vŊnovali. 

SpoleļnŊ s novĨmi zastupiteli chci nav§zat na zapoļat® projekty, pŚedevġ²m 

dokonļit kanalizaci v obci. DŢvŊra, kterou jsem od v§s z²skala, je pro mne 

velkĨm z§vazkem, budu se snaģit ji nezklamat.  

DŊkuji vġem, kteŚ² mŊ slovem, radou, ¼smŊvem podporuj² a pevnŊ vŊŚ²m, ģe 

je jich vŊtġina. Naġ²m spoleļnĨm c²lem jsou hezļ², pŚ§telġtŊjġ² Ratenice, kde 

jsme vyrostli, usadili se a chceme ģ²t.  

Drģme si navz§jem palce, atô se n§m naġe pŚedsevzet² spln².  

PŚeji vġem hezk® v§noļn² sv§tky, v nov®m roce hodnŊ zdrav², radosti, 

s²ly a l§sky. 

      Martina Podskalsk§ 
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Kanalizace a stŚedoļesk® dotace 

Jak uģ bylo ps§no v minul®m 

zpravodaji, bl²ģ² se n§m dostavba 

kanalizace. Byla n§m schv§lena 

mimoŚ§dn§ dotace ze 

StŚedoļesk®ho kraje ve vĨġi 5 mil. 

korun. Vzhledem k tomu, ģe 

projektovan§ cena na kompletn² 

dostavbu kanalizace je cca 8,5 mil 

Kļ, je jasn®, ģe na celou stavbu tato 

dotace staļit nebude. 

Museli jsme tedy tuto stavbu 

rozdŊlit na dvŊ ļ§sti s t²m, ģe pŚi 

spolu¼ļasti obce cca 1 mil korun se 

n§m podaŚ² postavit t®mŊŚ celou 

kanalizaci s vĨjimkou zbytku kolem 

hasiļ§rny a parļ²ku nad n² (stoky 

A4, A4-0) a konce stoky A6 za 

hŚbitovem. Bude tedy chybŊt 

dostavŊt kanalizaci o d®lce cca 

433 m. 

V tŊchto dnech StŚedoļeskĨ kraj 

vypsal vĨzvu na pod§n² ģ§dosti o 

dotace z Fondu ģivotn²ho prostŚed², 

kde budeme ģ§dat o podporu na tuto 

dostavbu. PŚedpokl§d§me, ģe vġe 

dobŚe dopadne a koneļnŊ bude 

odkanalizovan§ cel§ obec. 

Na prvn² ļ§st dostavby kanalizace 

(II.etapa) o d®lce 1044 m probŊhlo 

jiģ vĨbŊrov® Ś²zen² na zhotovitele 

stavby, je podeps§na smlouva o 

d²lo. Dodavatelem stavby je firma 

Halko s.r.o. Nov§ Ves. Stavba 

zaļne hned po nov®m roce. 

V r§mci souļasn® vĨzvy 

StŚedoļesk®ho kraje budeme tak® 

ģ§dat o podporu z Fondu rozvoje 

obc² a mŊst o dotaci ve vĨġi cca 1 

mil Kļ na rekonstrukci m²stn² 

komunikace ĂU zrcadlañ v doln² 

ļ§sti obce. VŊŚ²me, ģe se vġe podaŚ² 

a zveleb²me dalġ² ulici. 

Zde vid²te, ģe na rok 2015 m§me 

v podstatŊ 3 stavebn² projekty, kter® 

vŊŚ²me, ģe se podaŚ² vġechny 

uskuteļnit. Pr§ce a starost² s t²m 

bude dost. 

 

        Ladislav Kratochv²l 

     a Martina Podskalsk§ 

 

 

 

Svoz odpadŢ v roce 2015 
 
V roce 2015 bude prob²hat svoz odpadŢ v naġ² obci obdobnĨm zpŢsobem jako 

v letoġn²m roce. Ceny za svoz popelnic zŢst§vaj² stejn® jako letos: 

 

1x za tĨden  -  1.760,- Kļ 

1x za 14 dn² - 1.320,-Kļ 

1x za mŊs²c - 770,-Kļ, samostatnŊ ģij²c² dŢchodce plat² 500,-Kļ 

 

SvozovĨm dnem zŢst§v§ pondŊl². 

 

 

Poplatky se vyb²raj² na OU od 12.1. ï 27.2.2015 vģdy 

v pondŊl² a ve stŚedu od 8.00 ï 12.00 hod a od 12.30 ï 17.00 hod.  
 

 
Od 1. 3. 2015 nebudou nezaplacen® popelnice bez vylepen® zn§mky na rok 2015 vyv§ģeny. 

Ģ§d§me v§s, abyste si zkontrolovali stav sv® popelnice, zda-li v§m vydrģ² dalġ² rok, jeġtŊ pŚed vylepen²m nov® 

zn§mky. V pŚ²padŊ potŚeby v§m zrezivŊlou nebo zniļenou popelnici vymŊn²me zdarma na OĐ.  

 

SbŊrnĨ dvŢr bude i nad§le otevŚen kaģdou sobotu od 10.00 ï 11.00 hod.  
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VĨbŊr z usnesen² Zastupitelstva obce Ratenice 
 

 
Zased§n² 26. 9. 2014 

- ZO schv§lilo pŚijet² dotace od 

StŚedoļesk®ho kraje na realizaci 

akce Kanalizace obce Ratenice 

II. etapa ve vĨġi 5.000.000,-Kļ. 

- ZO na z§kladŊ vĨsledkŢ 

vĨbŊrov®ho Ś²zen² schv§lilo 

firmu Halko s.r.o. Nov§ Ves 

jako zhotovitele stavby II. etapy 

Kanalizace obce Ratenice. 

- ZO navrhlo odloģen² vĨbŊru 

technick®ho dozoru investora a 

bezpeļnostn²ho dozoru na dalġ² 

zased§n² z dŢvodu obdrģen² 

pouze 2 nab²dek. 

- ZO bylo sezn§meno s ģ§dost² o 

prodlouģen² n§jemn² smlouvy 

na byt v domŊ ļp. 49 

 

Z§pis z ustavuj²c²ho zased§n² ZO 

- Dne 3. 11. 2014 probŊhlo 

ustavuj²c² zased§n² ZO, na 

kter®m nov² zastupitel® obce 

sloģili slib. 

- ZO zvolilo starostkou obce 

Ing. Martinu Podskalskou 

m²stostarostou Vladim²ra 

Kloudu. 

- ZO zŚ²dilo finanļn² a kontroln² 

vĨbor. PŚedsedkyn² finanļn²ho 

vĨboru byla zvolena 

Ing. Martina Mach§ļkov§ a 

pŚedsedou kontroln²ho vĨboru 

Jan Sadek.  

- ZO schv§lilo odmŊny starosty, 

m²stostarosty, pŚedsedŢ, ļlenŢ 

vĨborŢ a zastupitelŢ obce. 

 

Zased§n² 18. 11. 2014 

- ředitelka MĠ sezn§mila ZO se 

z§vŊreļnou zpr§vou MĠ za rok 

2014.  

- ZO schv§lilo n§vrh rozpoļtu na 

rok 2015 v paragrafov®m znŊn².  

- VĨbŊr technick®ho dozoru 

investora pro II. etapu stavby 

kanalizace byl pŚesunut na dalġ² 

zased§n² ZO. 

- ZO projednalo a schv§lilo Pl§n 

inventur za rok 2014 a sloģen² 

invent§rn²ch komis². 

- ZO projednalo ģ§dosti o 

prodlouģen² n§jemn²ch smluv 

v bytech domu ļ. p. 49 

 

   sestavil Ing. JiŚ² PodskalskĨ 

 

 

  

Na co se mŢģeme 

tŊġit: 

 
stŚeda 24. prosince od 16 hod 

kostel sv. Jakuba 

10. ratenick® koledov§n² 

- poŚ§d§ Ratenick§ vļela 

 

leden/¼nor 2015  

zasedac² m²stnost Obecn²ho ¼Śadu 

Kino BIOTOP  

- poŚ§d§ Ratenick§ vļela 

(konkr®tn² term²n bude uveden na 

n§stŊnce na n§vsi) 

 

sobota 24. ledna 2015 od 20 hod 

Pohostinstv² U Kratochv²lŢ 

MysliveckĨ ples 

- poŚ§d§ Mysliveck® sdruģen² 

 

sobota 21. ¼nora 2015 od 20 hod 

Pohostinstv² U Kratochv²lŢ 

HasiļskĨ ples 

- poŚ§d§ SDH Ratenice 

 

sobota 14. bŚezna 2015 od 20 hod 

Pohostinstv² u Kratochv²lŢ 

Maġkarn² ples 

- hraje skupina Unik§t 

 

nedŊle 15. bŚezna 2015 od 14 hod 

Pohostinstv² u Kratochv²lŢ 

DŊtskĨ karneval 

- poŚ§d§ Obecn² ¼Śad Ratenice 

 

p§tek 20. bŚezna 2015  

kostel sv. Jakuba 

Varhann² koncert 

- poŚ§d§ Ratenick§ vļela 

 

ļtvrtek 30. dubna 2015 

hŚiġtŊ 

P§len² ļarodŊjnic 

- poŚ§d§ SDH Ratenice 

 

PodŊkov§n² za 

Staroļesk® V§noce 
 
DŊkuji organiz§torŢm, 

¼ļinkuj²c²m, posluchaļŢm a vġem, 

kteŚ² jakkoliv pŚispŊli 

k uskuteļnŊn² StaroļeskĨch v§noc.  

TŊġ²m se pŚ²ġt² rok na opŊt skvŊlou 

spolupr§ci. 

 

       Martina Podskalsk§ 
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DobroļinnĨ v§noļn² baz§rek 
 

DŊkujeme v§m vġem, kteŚ² jste na 

prvn² adventn² nedŊli v r§mci kon§n² 

StaroļeskĨch V§noc navġt²vili n§ġ 

kaģdoroļn² DobroļinnĨ v§noļn² 

baz§rek.  

SvĨmi dary do baz§rku i vlastn²m 

Ăn§kupemñ za ceny dobrovoln® jste 

opŊt podpoŚili dŊtsk® akce v naġ² 

obci pro rok 2015. 

Nakoupili jste u n§s za 3.800,-Kļ! 

Velmi si cen²me t®to neziġtn® 

podpory. 

Z§roveŔ v§m chceme popŚ§t ġŠastn® 

a vesel® V§noce a prima NovĨ rok. 

 

Vlasta Mengerov§  

a Petra Baġtov§ 

 

 

PodŊkov§n² 
 
V§ģen² obļan®,  

r§da bych vyuģila pŚ²leģitosti a v 

t®to pŚedv§noļn² dobŊ bych chtŊla 

podŊkovat vġem, kteŚ² nŊjakĨm 

zpŢsobem v uplynul®m roce 

pom§hali ġkolce v jej²m fungov§n². 

PŚiv²tali jsme kaģdou pomoc, aŠ 

materi§ln² tak finanļn², popŚ. i 

pracovn². 

DŊkuji zŚizovateli Obci Ratenice za 

finanļn² podporu provozu ġkoly a 

vstŚ²cn® jedn§n², rodiļŢm za 

materi§ln² pomoc v podobŊ 

hygienickĨch a vĨtvarnĨch potŚeb, 

ovoce zeleniny pro ġkoln² j²delnu, 

apod. 

 

DŊkuji tak® vġem sponzorŢm, kteŚ² 

vŊnovali ġkole v roce 2014 

finanļn² nebo vŊcn® dary, velice si 

jejich pŚispŊn² v§ģ²me. Finanļn²ch 

prostŚedkŢ na zrealizov§n² 

potŚebn® rekonstrukce budovy 

ġkoly a obnoven² zastaral®ho 

interi®ru nem§me tolik, kolik 

bychom potŚebovali, proto jsme 

vdŊļni za kaģdĨ pŚ²spŊvek. 

Vġem, kteŚ² byŠ i maliļkost² 

dŊtem zpŚ²jemnili ġkoln² rok, 

mikul§ġskou a v§noļn² nad²lku, 

srdeļnŊ dŊkujeme. 

 

Vesel® V§noce, hodnŊ zdrav² a spokojenosti do nov®ho roku 

pŚeje spoluobļanŢm Ratenic Śeditelka A. Ļ§slavov§ a zamŊstnanci MĠ Ratenice 
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ĂNemŢģeme dŊti vġechno nauļit,  

ale mŢģeme vġechny uļinit ġŠastnĨmi.ñ 
                                                                 

prof. Z. MatŊjļek   

       

 

Z§pis dŊt² do MateŚsk® ġkoly Ratenice 
 
ředitelka MateŚsk® ġkoly Ratenice vyhlaġuje z§pis dŊt² pro ġkoln² rok 2015/2016  na  

stŚedu 25 . 3. 2015  od 13 do 16 hodin  v budovŊ ġkoly. 
Pro omezenou kapacitu ġkoly budou pŚednostnŊ pŚijaty k doch§zce do MĠ dŊti, kter® 

se z¼ļastn² z§pisu ve vĨġe stanovenĨ den (pro pŚijet² nen² rozhoduj²c², v jak®m poŚad² 
se v tento den z§pisu z¼ļastn²te, nemus²te se ani dostavit se svĨmi dŊtmi). 

 
PŚednost dostanou dŊti rok pŚed zah§jen²m povinn® ġkoln² doch§zky, dŊti maj²c² m²sto 

trval®ho bydliġtŊ v obci a dŊti starġ² 3 let. Ostatn²m z§jemcŢm bude vyhovŊno pouze 
v pŚ²padŊ voln®ho m²sta v MĠ. PŚij²m§n² bude prob²hat podle krit®ri², kter§ jsou 

vyvŊġena na internetovĨch str§nk§ch ġkoly ï www.skolka.ratenice.cz . 
 

Co nab²z²me: 

 

- stabiln² kolektiv pedagogickĨch pracovn²kŢ, klidnou, vstŚ²cnou a pŚ§telskou 
atmosf®ru 

- vĨhodu menġ²ho kolektivu pro individu§ln² pŚ²stup k dŊtem  

- vĨchovnŊ -  vzdŊl§vac² pr§ci dle Ġkoln²ho vzdŊl§vac²ho programu:  

    ĂHrajeme si celĨ rok aneb  jaro, l®to, podzim, zima, na svŊtŊ je pŚece primañ            

- plaveckĨ vĨcvik 

- seznamov§n² s anglickĨm jazykem hra vou formou  

- pŚ²pravu pŚedġkoln²ch dŊt² na vstup do 1. tŚ²dy ZĠ dle programu: ĂCviļen² 
soustŚedŊn® pozornosti pro pŚedġkoln² dŊtiñ 

- vĨlety, n§vġtŊvy divadeln²ch pŚedstaven², exkurze, ġkoln² slavnosti, bes²dky, 
apod.  

- kontakty na odborn® poradny ï logo pedie, apod.,  dle z§jmu konzultace ohlednŊ 

vĨchovy a vzdŊl§v§n² pŚedġkoln²ch dŊt², zapŢjļen² odborn® literatury a ļasopisŢ  
 

   

   

           TŊġ²me se na V§s a Vaġe dŊti  

         
  za MĠ Ratenice                                                         

                                                                                            Śed. A. Ļ§slavov§             
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Osm let starostou 
 

Pr§vŊ m§m za sebou 8 let pr§ce 

starosty.  

Vzpom²n§m na cel® ty roky dozadu 

a pŚed oļima se mi zobrazuj² rŢzn® 

z§ģitky a situace, kter® jsem za ta 

l®ta proģil. 

PŚedevġ²m jsem si musel zvyknout 

na to, ģe starosta v obci m§ 

odpovŊdnost t®mŊŚ za vġe. A to 24 

hodin dennŊ. AŠ uģ je to tŚeba 

pob²haj²c² pes, kterĨ nŊkomu utekl 

nebo nalezen§ mrtv§ kr§va v jezeŚe 

u Vrbov® Lhoty. Starosta odpov²d§ 

tŚeba za to, zda-li sv²t² lampy v obci, 

zda-li je vġude uklizeno, v zimŊ 

odklizenĨ sn²h a posypan® chodn²ky, 

vysypan® popelnice, odvezen® 

kontejnery, vyhraban® list² a 

posekan§ tr§va atd., atdé.Je toho 

hodnŊ. 

D§le jsem si musel zvyknout na to, 

ģe za mnou lid® kaģdodennŊ chodili 

se svĨmi probl®my a poģadavky 

nejen na Obecn² ¼Śad a kteroukoli 

hodinu, ale i domŢ a to bez ohledu 

na to, zda-li je pondŊl², sobota nebo 

nedŊle. Snaģil jsem se kaģd®mu vyj²t 

vstŚ²c kdykoliv, vyslechnout, co ho 

tr§p², a pomoci. Musel jsem svŢj ļas 

rozdŊlit na pr§ci v obci, sv® 

zamŊstn§n² a na soukrom² toho uģ 

moc nezbylo. MŊl jsem ġtŊst², ģe 

jsem mŊl dobr®ho spolupracovn²ka ï 

m²stostarostu pana JiŚ²ho Papeģe a 

ļ§st ¼kolŢ a povinnost² jsem mohl 

pŚen®st na nŊho. Za to mu jeġtŊ 

jednou dŊkuji. Naġe spolupr§ce byla 

velmi dobr§. 

PŚi tŊchto kaģdodenn²ch starostech 

je tak® dŢleģit® pŚipravovat rŢzn® 

projekty, kter® zlepġ² prostŚed² a 

ģivot vġem v obci, jako tŚeba 

kanalizace a nov® chodn²ky atd. 

Bylo to 8 let ģivota, kter® mi daly 

mnoho zkuġenost² v pr§ci a 

v komunikaci s lidmi a tak® 

s rŢznĨmi ¼Śady. DŊlal jsem to r§d a 

niļeho nelituji. Byl to pŊknĨ kus 

m®ho ģivota, kde se mi snad 

podaŚilo nŊco dobr®ho po sobŊ 

zanechat. 

Ve volb§ch jste jasnŊ Śekli, koho 

chcete m²t v obecn²m zastupitelstvu 

a nedopustili jste ģ§dn® pŚekvapen². 

Nyn², kdyģ pŚedvolebn² v§ġnŊ 

opadly, mŢģeme se znovu v klidu 

soustŚedit na pr§ci. V pŚ²ġt²m roce 

n§s ļek§ dostavba kanalizace a snad 

i rekonstrukce jedn® ulice. Zaļ²n§me 

hned v lednu. 

Jsem pŚesvŊdļen, ģe nov§ starostka 

obce, pan² Ing. Martina Podskalsk§ 

povede obec svŊdomitŊ k dalġ²mu 

rozvoji a zlepġov§n² ģivota zde. 

K tomu ji pŚeji hodnŊ sil, velkou 

vĨdrģ, trpŊlivost a nadhled. Bude 

tak® dŢleģit®, aby s m²stostarostou 

panem Vladim²rem Kloudou utvoŚili 

spolupracuj²c² dvojici a vz§jemnŊ se 

doplŔovali a podporovali. PŚeji jim 

obŊma, aby uskuteļnili co nejv²ce 

svĨch pl§nŢ ve prospŊch obce a aŠ 

se jim pr§ce daŚ². 

PŚeji kr§sn® v§noce vġem, sv§tky 

pln® klidu, radosti a rodinn® pohody. 

Naġim nejmenġ²m z§Ś²c² stromeļky 

a hodnŊ d§rkŢ pod nimi. V nov®m 

roce 2015 hodnŊ zdrav², coģ je to 

nejdŢleģitŊjġ². 

 

           Ladislav Kratochv²l 

 

Rozmetadlo v roce 2014 
 
V§ģen² spoluobļan® 

Jako kaģdĨ rok, i letos konļ²me rok 

m²rnĨm zhodnocen²m naġ² ļinnosti. 

Podzimn² kolo jsme zakonļili 

7. m²stem v tabulce z 12 soutŊģ²c²ch 

druģstev, coģ nen² ġpatnĨ vĨsledek, 

vzhledem k vŊkov®mu sloģen² 

naġeho tĨmu.  

TJ SOKOL Ratenice chce t²mto 

podŊkovat dnes jiģ bĨval®mu 

starostovi obce, panu Kratochv²lovi 

a dŚ²vŊjġ²mu zastupitelstvu nejen za 

finanļn² podporu naġeho spolku, ale 

i za vstŚ²cnĨ pŚ²stup k potŚeb§m 

naġeho klubu. Za jejich ¼Śadov§n² 

doġlo k vybudov§n² st§vaj²c²ho 

hŚiġtŊ, vybudov§n² zavlaģov§n² hrac² 

plochy a k celkov®mu zveleben² 

cel®ho prostoru. Vġe n§m bylo 

pŚed§no k uģ²v§n² na konci jejich 

funkļn²ho obdob² do spr§vy. 

SamozŚejmŊ by to neġlo i bez 

obŊtav® pr§ce naġich ļlenŢ. HlavnŊ 

p§nŢ Ladislava Mart²nka a Petra 

Federleho, kteŚ² ¼drģbŊ hŚiġtŊ obŊtuj² 

mnoho ļasu. 

V neposledn² ŚadŊ chceme vyslovit 

d²ky i v§m vġem naġim fanouġkŢm. 

DŊkujeme za vaġi podporu a 

douf§me, ģe se v hojn®m poļtu 

sejdeme i u z§pasŢ v nov®m roce. 

R§di bychom v§m vġem popŚ§li 

kr§sn® pŚedv§noļn² obdob², ģ§dnĨ 

shon, jen pohodu a klid. 

ĂĠŠastn® a vesel® v§noce a prima 

novĨ rok 2015.ñ 

za TJ SOKOL Ratenice (ROZMETADLO) JindŚich Mart²nek, Pavel Baġta 
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KK SIMIRE Ratenice  
 

UbŊhl dalġ² rok, kterĨ bychom 

zhodnotili jako velmi pozitivn², co 

se kynologie tĨk§. 

ProbŊhlo u n§s opŊt mnoho soutŊģ², 

z§vodŢ i sloģenĨch zkouġek, kter® 

vģdy zapeļet² ¼sil² spolupr§ce 

psovoda se svĨm psem. M§me 

velkou radost, ģe velk§ vŊtġina 

naġich svŊŚencŢ tyto zkouġky skl§d§ 

napoprv®, je to kladn§ odezva za 

velkou p²li a dŚinu, kter® ve voln®m 

ļase p§n²ļci vŊnuj² svĨm ps²m 

mil§ļkŢm. 

R§di v§s pŚiv²t§me jako z§jemce o 

vĨcvik posluġnosti, stop, obran, 

agility, nebo jen jako div§ky na 

nŊkter® z akc², kter® pŚipravujeme 

pro pŚ²ġt² rok. Jste srdeļnŊ zv§ni. 

KaģdĨ v²kend prob²haj² tr®ninky 

agility v hale i pŚes zimu. Na l®to 

chyst§me vĨcvikov® t§bory a to i 

pro dŊti. Seznam pŚipravovanĨch 

akc² je pravidelnŊ aktualizov§n a 

doplŔov§n na naġem webu: 

http://www.simire.cz/ 

Z§vŊrem v§m vġem pŚejeme kr§sn® 

proģit² v§noļn²ch sv§tkŢ, pohodovĨ 

silvestr pro vġechny zv²Śec² mil§ļky 

a hlavnŊ ġtŊst², zdrav² a pohodu v 

nov®m roce. 

 

za KK SIMIRE Ratenice 

      Simona Wªchterov§ 

 

Suma sum§rum za Ratenickou vļelu 
 

Letoġn² rok jsme se mohli spoleļnŊ 

setk§vat na mnoha akc²ch, jimiģ 

jsme se snaģili pŚispŊt k pestŚejġ²mu 

ģivotu v Ratenic²ch: setkali se u n§s 

svatojakubġt² poutn²ci, uspoŚ§dali 

jsme Jarn² ukl²zen² u VĨrovky, 

pom§hali jsme s obnovou varhan, 

zorganizovali pŚedn§ġku organologa 

pŚi Noci kostelŢ, pŚiv²tali poselstvo 

historicky spŚ²znŊn® obce Stillfried, 

uskuteļnili prom²t§n² poln²ho kina 

BioTop, pŚipomnŊli si 100. vĨroļ² 

1. v§lky a nachystali kandid§tku do 

voleb obecn²ho zastupitelstva. 

StŊģejn²m projektem pr§vŊ 

konļ²c²ho roku vġak byla pro 

Ratenickou vļelu snaha o opravu 

Domeck®ho kŚ²ģku a oģiven² m²sta 

kolem nŊj. TŚ²kr§lovou koledou jste 

n§m dali najevo, ģe je V§m projekt 

sympatickĨ, a tak jsme se 

s mnohĨmi z V§s do nŊj pustili. 

PostupnŊ byl zbudov§n betonovĨ 

z§kladek, osazen novĨ p²skovcovĨ 

podstavec, vyrobeny laviļky a 

cyklostojan a spoleļnŊ s grafikem 

jsme zajistili vĨrobu dalġ², jiģ p§t® 

tabule nauļn® stezky ĂMarobudovi 

v pat§chñ. V z§Ś² jsme se vġichni 

seġli k sousedsk® slavnosti 

Svatov§clavskĨ vĨlov a tak jsme 

projekt ¼spŊġnŊ zavrġili. DŊkujeme 

V§m za podporu bŊhem cel®ho 

roku! DŊkujeme za dobrou 

myġlenku, ¼smŊv i radu! Kaģd§, byŠ 

sebemenġ² pozitivn² drobnost 

pŚispŊla k tomu, ģe Ratenice jsou 

zase o trochu hezļ².  

 

Abychom se s mnohĨmi z V§s 

mohli setkat osobnŊ, zveme V§s 

24. 12. 2014 v 16 hodin do naġeho 

kostel²ka sv. Jakuba na v§noļn² 

koledov§n².  

 

PŚijmŊte od n§s pŚ§n² radostnĨch 

sv§tkŢ a poģehnan®ho roku 2015. 

 

    za Ratenickou vļelu Pavel Rek  

PŚi vzpom²n§n² na ratenick® 

legion§Śe pŚi vzpom²nkov® akci na 

100. vĨroļ² na zah§jen² 1. svŊtov® 

v§lky v ļervenci 2014 

 

I po 200 letech od vypuġtŊn² 

rybn²ku Klenot se v nŊm dali chytit 

ryby. I kdyģ jen pap²rov® J. Ze 

Svatov§clavsk®ho vĨlovu v z§Ś² 

2014. 

 

ĂJak to asi hraje?ñ Detailn² 

prŢzkum varhann² p²ġŠaly pŚi Noci 

kostelŢ v kvŊtnu 2014 
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 Svatov§clavskĨ vĨlov 
 
V nedŊli dne 28. z§Ś² 2014 se pobl²ģ 

Domku u Ratenic konala sousedsk§ 

slavnost spojen§ s odhalen²m 

opraven®ho kŚ²ģku. Protoģe kŚ²ģek 

stoj² v m²stech, kde se v minulosti 

nach§zel rybn²k Klenot, nazvali 

jsme akci Svatov§clavskĨ vĨlov a 

pojali ji v rozpustil®m recesisticko-

ryb§Śsk®m duchu. 

Torzo kŚ²ģku st§lo dlouh§ l®ta 

zapomenuto napŢl pohŚben® v zemi. 

D²ky podpoŚe Nadace Obļansk®ho 

f·ra, Nadace VIA a individu§ln²m 

d§rcŢm (napŚ. dary z TŚ²kr§lov®ho 

koledov§n²) se n§m ho podaŚilo 

opravit a um²stit na m²sto s kr§snĨm 

vĨhledem do krajiny, pobl²ģ jeho 

nŊkdejġ²ho historick®ho um²stŊn². A 

nejen to! Souļ§st² obnovy kŚ²ģku 

bylo rovnŊģ zveleben² jeho bl²zk®ho 

okol², kde jsme osadili dvŊ laviļky, 

stojan na kola a odpadkovĨ koġ, ale i 

p§t® zastaven² nauļn® stezky 

Marobudovi v pat§ch. To je 

vŊnov§no pr§vŊ historii kŚ²ģku, 

rybn²ka Klenot a ģeleznice, kter§ 

vede po pŢvodn²m rybniļn²m dnŊ. 

Samotn§ slavnost zaļala odhalen²m 

kŚ²ģku za ¼ļasti starosty obce 

Ladislava Kratochv²la, Pavla Reka 

z Ratenick® vļely a pana far§Śe 

Josefa Nerada z Peļek, kterĨ kŚ²ģku 

na m²stŊ poģehnal. To vġe za 

doprovodu ratenick® skupiny Potkali 

se u Kol²na, kter§ s n§mi vytrvala aģ 

do pozdn²ho odpoledne. Pot® jsme 

pŚedstavili novou zast§vku nauļn® 

stezky a pokraļovali v pestr®m 

odpoledn²m programu pro mal® i 

velk®. PŚipraven byl obŚ² bublifuk, 

ģivĨ obraz s ryb§Śskou tematikou, 

chyt§n² pap²rovĨch rybek 

vyrobenĨch dŊtmi MĠ Ratenice, 

pivn² rybolov, vĨtvarn§ d²lna, 

t§bor§k s buŚty a obļerstven², jehoģ 

souļ§st² byla mimo jin® soutŊģ o 

nejlepġ² dom§c² utopence. Na 

pam§tku si kaģdĨ odnesl pam§teļn² 

kartiļku s obr§zkem kŚ²ģku 

namalovanĨm ĠtŊp§nkou JirkŢ. 

VŊŚ²me, ģe se vġem z¼ļastnŊnĨm 

sousedsk§ slavnost l²bila a ģe 

podobn§ setk§n² v naġ² obci zapust² 

koŚeny. Na z§vŊr chceme podŊkovat 

SDH Ratenice za pomoc 

s organizac² cel® akce, skupinŊ 

Potkali se u Kol²na za hudebn² 

doprovod, MĠ Ratenice za vĨrobu 

kr§snĨch rybiļek, vġem ¼ļastn²kŢm 

utopencov® soutŊģe, vġem 

RatenickĨm i pŚespoln²m za jejich 

bohatou ¼ļast a nakonec vġem, kteŚ² 

pŚispŊli na obnovu kŚ²ģku. OdmŊnou 

pro n§s vġechny mŢģe bĨt fakt, ģe se 

obnovenĨ kŚ²ģek st§v§ 

vyhled§vanĨm c²lem vych§zek lid² 

z Ratenic i okol². 

 

za tĨm Ratenick® vļely Michal Louļ 

 

PS: Starou a novou podobu kŚ²ģku si 

mŢģete porovnat d²ky historick® 

fotografii ze 40. let 20. stolet² z 

fotoalba pan² ZdeŔky ř²hov®. Za 

zapŢjļen² mnohokr§t dŊkujeme! 

  

Cyrano se div² 

 

Jsem obyļejnĨ kŢŔ. Bydl²m tady 

v Ratenic²ch a r§d pozn§v§m vġe 

nov®. Jen jsou st§le vŊci, kter® ani 

s mou velkou hlavou nikdy 

nepochop²m. Jednou ze z§had 

jsou: 
 

Mal² tyrani  
 

Rodiļov®, nedivte se, aģ se v§m 

jednou d²tko vr§t² domŢ s 

natrģenou nohavic² nebo sukn² ï 

to si jen zrovna vykoledovalo 

opr§vnŊnĨ dŢsledek svĨch ļinŢ. 

Proļ? 

Uģ delġ² dobu se totiģ parta 

ratenickĨch dŊt² bav² dr§ģdŊn²m 

psŢ. H§z² kam²nky, ġvihaj² 

klackem o plot. Jedno dŊvļe s 

oblibou kope do plotu a na psy 

vrļ² a ġtŊk§. Doġlo uģ i na h§zen² 

kamenŢ pŚ²mo po psovi. I u n§s 

na vĨbŊhu jsou pravidelnŊ k 

nalezen² velk® ostr® kameny z 

cesty. A co teprve stŚ²len² po 

pt§c²ch! Copak vzduchovka je 

hraļka? A co je z§bavn®ho na 

zmaŚenĨch ptaļ²ch ģivotech? 

Tahle parta je tak otrl§, ģe ani 

opakovan® napom²n§n² 

nepom§h§. 

Je smutn®, ģe dŊti dok§ģou bĨt 

tak krut®. Je ale nepochopiteln®, 

ģe kdyģ pak neboh®mu zv²Śeti 

dojde s malĨm tyranem trpŊlivost 

a zaļne se br§nit ï to pak vġichni 

dŊtsk®ho tyrana lituj² a pejsek je 

za nejhorġ² bestii.  

Nebo zase nŊco nech§pu? 

 

V§ġ kŢŔ Cyrano 

(Romana Svobodov§) 
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Podzimn² ļasy u Sboru dobrovolnĨch hasiļŢ Ratenice 
 

Vġe kolem n§s se uchyluje k zimn²mu sp§nku. To vġak neplat² o naġem spolku. V n§sleduj²c²ch odstavc²ch se mŢģete 

doļ²st o ļinnosti hasiļŢ v podzimn²m obdob². 

 

Sb²rka pro Kaļenku 
 

BŊhem z§Ś² zahĨbala obyvateli 

Ratenic zpr§va o mal® Kaļence a 

jej²m ģivotn²m osudu. Holļiļka nos² 

v hlavŊ n§dor a 13. Ś²jna nastupuje 

do nemocnice. N§sleduj²c² den ji 

potom ļek§ n§roļn§ operace. 

Pan Milan Kol§Ś s pan² Petrou 

Baġtovou, kteŚ² dlouhodobŊ celou 

situaci sledovali, oslovili z§stupce 

naġeho SDH, zda bychom spoleļnŊ 

nevymysleli, jak nejen Kaļence, ale 

cel® rodinŊ, pomoci. 

V nedŊli 21. z§Ś² padlo rozhodnut² 

uspoŚ§dat sb²rku a benefiļn² koncert. 

Od t®to chv²le chytla cel§ vŊc 

nev²dan® obr§tky. Rychlost, s jakou 

se podaŚilo zajistit kapely, byla 

neskuteļn§. Komunikace mezi 

kapelami zafungovala na 110%. 

N§sleduj²c² den se proto seġli 

z§stupci kapel se ļleny vĨkonn®ho 

vĨboru SDH, aby spoleļnŊ akci 

pŚipravili. Doladil se celĨ program a 

vġechny n§leģitosti. N§slednŊ vznikl 

plak§t a pozv§nky. BŊhem toho 

vġeho jsme se dosti intenzivnŊ 

zaj²mali o n§leģitosti kolem z§konŢ 

a pravidel tĨkaj²c²ch se veŚejnĨch 

sb²rek. Po nŊkolikadenn²m 

obtelefonov§n² veġkerĨch instituc² a 

bŊh§n² po pŚ²sluġnĨch ¼Śadech, 

bance atd. jsme mŊli osvŊdļen² v 

ruce. StejnŊ tak i ¼ŚednŊ zapeļetŊn® 

kasiļky. Nic tak nebr§nilo se tŊġit na 

podveļer 3. Ś²jna. 

Po nachyst§n² veġker® aparatury a 

nazdoben² s§lu cel§ akce 3. Ś²jna v 

18 hodin vypukla. Pohostinstv² se 

velice rychle zaļalo zaplŔovat 

malĨmi i velkĨmi. BŊhem 

libozvuļnŊ hraj²c² kapely Potkali 

se... skotaļily dŊti pŚi hran² her. 

Podl®zan§, prol®z§n² tunelem, 

honŊn² se za bal·nkem - to jsou ty 

spr§vn® discipl²ny pro ukojen² 

dŊtsk®ho el§nu. Kaļenka vġem 

uk§zala, ģe um² taky pŊknŊ dov§dŊt 

a spolu se svou rodinou si tak celĨ 

podveļer n§leģitŊ uģila. Sladk§ 

odmŊna a bal·nek na z§vŊr jeġtŊ 

v²ce rozz§Śily dŊtsk® oļi. 

P§r minut po pŢl dev§t® se na p·diu 

vystŚ²daly kapely. Do Ratenic 

dorazila kapela JEZ-country. 

Country Ratenice snad nepamatuj². 

Jako by pŚijel s§m Michal TuļnĨ. 

ProstŊ par§da! Nelze to jinak popsat.   

N§sledovalo vystoupen² dom§c² 

kapely Bonton Band, kter§ svĨm 

perfektn²m vĨkonem bavila 

taneļn²ky aģ do pŢlnoci. Od t®to 

doby aģ do brzk®ho r§na znŊly 

songy od vġem zn§m® kapely 

Faustband. DŢleģit® je Ś²ci, ģe 

vġechny skupiny vystupovaly bez 

n§roku na honor§Ś. D²ky! 

BŊhem veļera se na informativn² 

tabuli neust§le navyġoval poļet 

prodanĨch vstupenek. Ļ²slo se 

nakonec zastavilo na hodnotŊ 220. 

To je zkr§tka mazec! Do toho vġeho 

pokladniļka s dary doslova 

pŚet®kala. Po obr§zc²ch od Kaļenky 

a dŊt² z mateŚsk® ġkoly se tak® 

zapr§ġilo. BŊhem pŢlnoļn² 

pŚest§vky probŊhla draģba. No, sp²ġe 

rychlodraģba. Kaļenka totiģ 

vytvoŚila velkou kol§ģ ZOO. Ihned 

po zapoļet² draģby se totiģ s prvn² 

nab²dkou 1000,- Kļ ozvali 

p. Hovorka s p. Mecerou. Obr§zek s 

d²kem jim byl pŚed§n pŚ²mo 

maminkou Kaļenky. 

Koncertem vġak pro rodinu celĨ 

marat·n teprve zaļal. 14. Ś²jna nastal 

onen den D. Po dlouh® operaci se do 

Ratenic dost§valy zpr§vy o 

zdravotn²m stavu Kaļenky, kter® se 

den ode dne zlepġovaly. Kaļenka je 

velk§ bojovnice a tak byla 28. Ś²jna 

propuġtŊna do dom§c² p®ļe. Stihla 

tak i navġt²vit Draki§du J. 

K 4. 12. 2014 bylo celkem na 

sb²rkovĨ ¼ļet pŚips§no (z vĨdŊlku 

koncertu, bankovn²mi pŚevody, 

kasiļek ļi 

pŚ²spŊvek 

sponzora akce 

- Lesy ĻR) 58.000,- Kļ. Tato ļ§stka 

je jiģ postupnŊ ļerp§na ve prospŊch 

¼ļelu sb²rky ï tj. rekonstrukce 

Kaļļina pokoj²ļku, jeho vybaven² 

vhodnĨm n§bytkem, n§kupem 

rehabilitaļn²ch pomŢcek a jeġtŊ st§le 

na ¼ļtu zbĨv§ dostateļn® mnoģstv² 

korunek na l§zeŔskĨ pobyt nebo 

dalġ² rehabilitaļn² ļinnosti. J 

Co Ś²ci na z§vŊr? Snad jen, ģe to co 

se v Ratenic²ch ud§lo bŊhem Ś²jna a 

listopadu, bude navģdy zaps§no v 

srdc²ch n§s vġech jako dŢkaz spojen² 

vġech nadġenĨch lid² pro dobrou 

vŊc. 

Vġem organiz§torŢm t®to akce nelze 

podŊkovat jinak, neģ-li smeknut²m 

klobouku. V ļasov®m presu se 

podaŚilo tuto zprvu "hur§" akci 

zorganizovat a dot§hnout ji aģ k 

realizaci.  
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PODŉKOVĆNĉ 

 

Zdrav²me vġechny hodn® lidiļky 

z Ratenic i okol², kteŚ² se pod²leli na 

pomoci pro naġi Kaļenku. 

Vġe odstartovalo ¼ģasnĨm 

dobroļinnĨm koncertem, do kter®ho 

se zapojila vŊtġina spoluobļanŢ. 

MOC DŉKUJEME! 

Jak vġichni v²te, Kaļenka 

podstoupila n§roļnou operaci 

n§doru na mozku, kter§ dopadla 

dobŚe. D²ky vaġ² pomoci si mŢģe 

Kaļka dovolit lepġ² rehabilitace a 

cviļen², kter® j² velice pom§haj² 

v n§vratu do bŊģn®ho ģivota. D²ky 

finanļn² pomoci od mnoha z v§s se 

n§m podaŚilo postupnŊ dokonļit jej² 

dŊtskĨ pokoj²ļek, aby se mohla 

osamostatnit, coģ pomŢģe jej²mu 

psychick®mu stavu i chodu cel® 

rodiny, neboŠ dosud jsme ģili cel§ 

rodina v jedn® m²stnosti + 

kuchyŔskĨ kout. 

Velice si v§ģ²me vġech vaġich darŢ 

finanļn²ch i hmotnĨch, pŚedevġ²m 

ale dŊkujeme za vaġi obrovskou 

podporu naġ² rodinŊ v tomto 

n§roļn®m obdob², kter§ n§s doslova 

drģela nad vodou a dod§vala n§m 

obrovskou s²lu to vġe zvl§dnout. 

OPRAVDU ZE SRDCE 

DŉKUJEME VĠEM, KDO SE 

POMOCI JAKKOLIV 

ZĐĻASTNILI!!!!   

PŚejeme v§m kr§sn® pŚedv§noļn² 

obdob², n§dhern® v§noce a do 

nov®ho roku 2015 vġem jen to 

nejlepġ², pevn® zdrav² a pohodovĨ 

ģivot mezi pŚ§teli. 

 

S ¼ctou rodina KoutskĨch 

 

 

Posv²censk§ z§bava 2014 
 
8. listopadu probŊhla v Ratenic²ch 

Posv²censk§ z§bava. K poslechu i 

tanci libozvuļnŊ vyhr§vala kapela 

Bonton Band. Kdo si koupil 

tombolenku, urļitŊ neprohloupil. 

Vrcholem pŚipravenĨch cen byla 

uzen§ kĨta, sal§mov§ m²sa, gyros 

pras§tko, dort, husa, nabitĨ d§rkovĨ 

koġ, klob§sky, jitrnice, p§reļky, 

tlaļenky, sekan®, z§kusky a dalġ² 

drobnosti. Naġe podŊkov§n² patŚ² i 

sponzorŢm tomboly: 

KŚ²ģŢv mlĨn Peļky, Samoobsluha 

Ratenice, PoŚadatel® maġkarn²ho 

plesu v Cerhenic²ch - Sokol 

Cerhenice, Cukr§rna Lucie - Sadsk§ 

a ļlensk§ z§kladna sboru 

dobrovolnĨch hasiļŢ. 

 

 

 

 

 

 

 


